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P R O T O K Ó Ł  Nr V/2016 
z obrad XIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

z/s w Mszanowie 
 

 Sesja odbyła się w dniu 25 maja 2016 roku, w sali narad sesyjnej Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godz. 9:00 otworzył XIX Sesję Rady 
Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji 
uczestniczą wszyscy radni. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Sesja trwała do godz.11:45. 

Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Pan Wójt Tomasz Waruszewski  
- Pani Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Pan radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Pani Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska  
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2   
- Pani Elżbieta Zalewska  
- Pan Jerzy Kreja 
- Pan Krzysztof Kreja 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2015 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
za 2015 rok, 

b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2015 r. 
c)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015r.  
d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za 2015r.  
e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  
f)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium,  
g)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2015r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-
2034. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2016. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Gminnemu Centrum Kultury Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na realizację 
zadania „Zagospodarowanie Parku Kultury, Sportu i Rekreacji w Bratianie”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania inwestycyjnego dotyczącego realizacji 
zadania pod nazwa „Budowa jednostronnego ciągu pieszo –rowerowego w ciągu DK15 
na odcinku Bratian- Łąki Bratiańskie od km ok. 236+490 dk km 328+350 „ w części 
dotyczącej wykonania oświetlenia”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie 
ścieków. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bagno. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Radomno. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat. 
16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował zmianę do porządku obrad, mianowicie jako 
punkt 15 - podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania 
dopłat.  
Dotychczasowe punkty 15 i 16 będą jako 16 i 17. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad XIX Sesji została Pani Edyta Gorzka. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XVIII Sesji Pani radna Anna Dymowska poinformowała, że zapoznała się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała 
o jego przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XVIII Sesji Rady Gminy. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 5  
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 27 
kwietnia do 24 maja 2016 r. 
27.04.2016 
- Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu z okazji Dnia Inwalidy. Gospodarzem uroczystości była 
gmina Kurzętnik. 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta wręczyła nagrody uczestnikom XIV 
Gminnego Konkursu Ortograficznego klas  I-III zorganizowanego w Szkole Podstawowej w 
Radomnie. 
28.04. 2016 
- Pan Wójt spotkał się z redaktorem Gazety Nowomiejskiej.  
- Wziął udział w XIII Powiatowym Happeningu Ekologicznym „Bioróżnorodność wokół nas". 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas wręczania nagród 
uczestnikom V Powiatowego Turnieju „Jestem Mistrzem". 
- Wziął udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ludowych Zespołów Sportowych.  
3.05.2016 
- Pan Wójt wziął udział w powiatowych obchodach Dnia Strażaka, które w tym roku 
zorganizowano w Tylicach. W uroczystości uczestniczyło 250 osób.  
4.05.2016 
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- Pan Wójt podpisał umowę na realizację zadania dotyczącego sporządzenia dokumentacji 
projektowej na modernizację stacji uzdatniania wody wraz z częściową modernizacją sieci. 
- Spotkał się z przedstawicielkami Związku Nauczycielstwa Polskiego i Związku 
„Solidarność” w celu uzgodnienia zmian w regulaminie wynagradzania w zakresie dodatków 
mieszkaniowych. 
5-6.05.2016 
- Pan Wójt uczestniczył w XVII Samorządowym Forum Ekologicznym, którego organizatorem 
był Urząd Marszałkowski. 
9.05.2016 
- Pan Wójt podpisał umowę na wykonanie dokumentacji na budowę oczyszczalni ścieków 
oraz sieci kanalizacji sanitarnej w Jamielniku. 
10.05.2016 
- Pan Wójt spotkał się z Panem Zbigniewem Babalskim – Sekretarzem Stanu w Ministerstwie 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Na spotkaniu omówiono następujące sprawy: możliwości 
finansowania inwestycji z zakresu gospodarki wodno-ściekowej, planowane zmiany w 
ustawie prawo wodne w aspekcie funkcjonowania spółek wodnych, współpracę samorządu 
gminnego z Agerncją Nieruchomości Rolnych oraz ogólną sytuację w rolnictwie.     
11.05.2016 
- Pan Wójt podpisał trzy akty notarialne na zakup działki nr 202/2 pow. 0,08 ha położonej w 
Bratianie (przy ścieżce rowerowej);  w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki drogowej 
oznaczonej numerem 7/27 pow.  0,11 ha położonej w Jamielniku; na sprzedaż  działki nr 
223/2 pow. 0,0068 ha położonej w Pacółtowie była to sprzedaż w drodze bezprzetargowej na 
powiększenie sąsiedniej nieruchomości.  
- Podpisał również umowę na realizację dokumentacji na budowę oczyszczalni ścieków i 
sieci kanalizacji sanitarnej w Jamielniku. 
- Spotkał się z przedstawicielami społeczeństwa Skarlina w sprawie lokalizacji pod budowę 
boiska w Skarlinie. 
12.05.2016 
- Pan Wójt spotkał się ze Starostą Nowomiejskim w sprawie zamiany nieruchomości. 
- Spotkał się również z projektantem modernizacji stacji uzdatniania wody wraz częściową 
modernizacją sieci w celu omówienia założeń do projektu. 
15.05.2016 
- Pan Wójt uczestniczył w Gminnych Zawodach Sportowo-Pożarniczych zorganizowanych  
Gwiździnach. W kategorii mężczyzn zwyciężyła OSP Chroślu, natomiast w kategorii kobiet 
zwyciężyła OSP Gwiździny.  
16.05.2016 
- Pan Wójt podpisał umowę z wykonawcą budowy drogi Pacółtowo - Berlinek. 
- Spotkał się z Przewodniczącą gminnego oddziału Kół Gospodyń Wiejskich Panią Elżbietą 
Zalewską. 
- Spotkał się również z Przewodniczącym Rady Gminy. 
17.05.2016 
- Zawarł akt notarialny nieodpłatnego przejęcia udziałów w drodze oznaczonej numerem 378 
pow. 0,2539 ha położonej w Pacółtowie.  
18.05.2016 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w 
sprawie projektu dotyczącego kanalizacji w Pacółtowie. 
19.05.2016 
- Uczestniczył również w XVIII Gminnych Spotkaniach Samorządowych w Szkole 
Podstawowej im. Ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach. 
20.05.2016 
Pan Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
23.05.2016 
- Uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
- Winszował również z okazji 90-ych urodzin mieszkańcowi Radomna. 
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Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 

W okresie od 23 kwietnia do 23 maja br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- usunięto skutki gwałtownej ulewy w Bratianie na drodze krajowej i w Mszanowie.  
- nawieziono kamienne kruszywo na drogę gminną w Nawrze Ustronie,  
- umocniono na odcinku 5 metrów rów przydrożny w Pacółtowie przy drodze gminnej. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na:  

- Wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania: Kompleksowa modernizacja 
zaopatrzenia w wodę Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze stacją uzdatniania wody w 
Mszanowie wraz z niezbędną infrastrukturą – I etap, 

- Wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania: Kompleksowa budowa systemu 
odprowadzenia ścieków sanitarnych i deszczowych wraz z lokalną modułową oczyszczalnią 
ścieków w miejscowości Jamielnik, 

- Budowa budynku mieszkalnego szeregowego – mieszkania socjalne i komunalne na ternie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie -  etap I budowa  jednego segmentu A w Jamielniku – 
postępowanie unieważniono, 

- Przebudowa drogi gminnej Pacółtowo – Berlinek od skrzyżowania  z DW 538, dojazdowej 
do gruntów rolnych we wsi Pacółtowo, etap I. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec kwietnia 2016r. było 417 
zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 28 osób mniej niż według stanu na koniec 
marca br. 

Pozytywnie rozstrzygnięto przetargi na sprzedaż jednej działki budowlanej  w Tylicach i 
dwóch działek budowlanych w Jamielniku. 

Stan realizacji inwestycji przedstawia się następująco: 

- trwają prace przy przebudowie drogi Nawra – Ustronie - wykonano podbudowę betonową, 

- trwają prace w związku z budową drogi Bratian – Nawra w zakresie wycinki drzew i 
profilowania pasa drogowego,  

- rozpoczęto realizacje ścieżki pieszo – rowerowej z Bratiana do Nowego Miasta Lub., - 
wykonano profilowanie ścieżki, trwa montaż obrzeży, 

- przekazano wykonawcy place budów oraz dokumentacje dotyczące następujących zadań 
drogowych: budowa ul Okrężnej w Bratianie i ul. Kasztanowej w Jamielniku. 

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 27 kwietnia do 25 maja 2016r. 

- 27.04.2016r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie na 2016 rok,   
- 27.04.2016r. W sprawie organizacji i funkcjonowania systemu służby „Stałego Dyżuru” w 
Urzędzie Gminy owe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na potrzeby podwyższania 
gotowości obronnej Państwa, 
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- 27.04.2016r.  w sprawie organizacji i funkcjonowania systemu „Stałych Dyżurów” na 
terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie potrzeby podwyższania gotowości obronnej 
Państwa, 
- 4.05.2016r.,w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok,  
- 4.05.2016r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie na 2016 rok  oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji 
rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
odrębnymi ustawami na 2016 rok, 
- 9.05.2016r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości oznaczonej działką 
ewidencyjną 378, położonej w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 16.05.2016r. - w sprawie nabycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości oznaczonej 
działką ewidencyjną 37/1, położoną w obrębie geodezyjnej Gwiździny, 
- 17.05.2016r. w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie (dz. Nr 116/2 obręb Pacółtowo), na nieruchomość stanowiącą własność Powiatu 
Nowomiejskiego (dz.nr 117/11 obręb Pacółtowo), 
- 23.05.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 358/7 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 23.05.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 358/8 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 23.05.2016r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 358/9 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
-24.05.201r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz.nr 216/80 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
Pan Wójt podziękował Panom Jerzemu Krei i Krzysztofowi Krei za udostępnienie działki na 
posadowienie przepompowni – stacji podnoszenia ciśnienia wody. Panowie użyczyli także 
dostępu do energii elektrycznej. Dzięki czemu mieszkańcy Lekart mają wodę ze stacji ujęcia 
wody w Bagnie i problem braku wody w Lekartach został rozwiązany.  
Pan Wójt wręczył Panom podziękowania. 
 
Pani Elżbieta Zalewska w imieniu Gminnego Związku Kółek i Organizacji Rolniczych 
podziękowała za dotychczasową współpracę. Z okazji zbliżającego się Dnia Samorządowca 
życzyła Panu Wójtowi, Państwu radnym i sołtysom, wszystkim, którzy wspierają naszą małą 
ojczyznę pomyślności i dalszej dobrej współpracy.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Edyta Gorzka wnioskowała o środki w wysokości 2,5 tys. 
zł na zagospodarowanie terenu przy plaży w Gryźlinach. Prace wykonają wspólnie 
mieszkańcy we własnym zakresie. Planują urządzić boisko do piłki plażowej, a właściwie 
poprawić. Było rozpoczęte, ale jest niedokończone. W ubiegłym roku złożyliśmy wniosek i 
miała zrobić Gmina, ale niestety wykonanie minęło się z efektem. Został nawieziony żwir, a 
powinien być piasek. Teren nie jest nawet uporządkowany. Z tego terenu korzysta kilka wsi. 
Wniosek złoży w formie pisemnej. 
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o zapoznanie z projektem na kanalizację i 
oczyszczalnię ścieków w Jamielniku. W sprawozdaniu Pan Wójt mówił o podpisaniu umowy 
w tym zakresie.  
Radny mówił również, że w budżecie pojawiają się zadania, które wymagają opracowania 
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dokumentacji. Jest wiele zadań, na które dokumentacja jest i one nie są ujęte w planach, 
chociaż może sukcesywnie będą. Z czego wynika potrzeba opracowania dokumentacji na 
nowe zadania.  
 
Sołtys wsi Gryźliny Edward Namsołek poparł wniosek Pani Edyty Gorzki. Przedsięwzięcie 
będą wspólnie realizować.  
 
Radny Mirosław Dajos – na ostatniej Sesji wnioskował o wyrównanie drogi Jamielnik – 
Szeplerzyzna, niestety nie zostało to wykonane. Droga jest katastrofalna, są dziury. Jest 
bardzo uczęszczana. Prosił o jej wyrównanie. 
 
Radny Zdzisław Domżalski wnioskował o nawiezienie tłucznia na drogę w kierunku Pani 
Bednarczyk.  
 
Radna Anna Dymowska wnioskowała o zasypanie dziur na ul. Królowej Jadwigi, Szkolnej i 
Słonecznej. W ostatnią sobotę równiarka niektóre dziury zasypała, ale nie wszystkie.  
 
Sołtys wsi Lekarty Ryszard Pruchniewski zgłosił uwagę do równania dróg. Zasypane dziury 
niewielki deszcz wypłukuje z powrotem.  
 
Sołtys wsi Bratian Roman Sienkowski prosił o zasypanie wąwozu i podniesienie drogi na 
rozwidleniu ul. Górnej w Bratianie. Pan sołtys wnioskował również o wykoszenie parku i 
terenu zieleni.  
 
Radny Marek Miecznikowski wnioskował o rozpoczęcie prac przy budowie boiska w Chroślu. 
 
Radny Przemysław Kotewicz uważa, że równiarka dobrze wykonuje pracę, ale jednocześnie 
pracownicy powinni zbierać kamienie i jeżeli równiarka nie zasypie dziur, to ręcznie to zrobić. 
Równiarka jest długa i nie wszędzie dojedzie. Wiele dziur nie zostało zasypanych. Takie 
kompleksowe prace równiarki i 2 pracowników na pewno poprawiłoby efekt remontu.  
Radny wnioskował o wyrównanie spadku drogi pomiędzy prawą, a lewą stroną na odcinku 
k/Skocznia. Jest spadek około 40 cm.  
 
Sołtys wsi Nowy Dwór Kazimierz Domżalski poparł wniosek radnego Marka 
Miecznikowskiego w sprawie rozpoczęcia budowy boiska. W ubiegłym roku przeznaczyli 
10 000 zł, a Chrośle 5000. Czy te pieniądze były wykorzystane na budowę boiska.  
 
Radny Mirosław Dajos nawiązał do równania dróg. Te prace na drogach gruntowych nigdy 
nie będą dawały dłuższego efektu. Po każdych opadach dziury są jak przed równaniem. 
Jedynym słusznym sposobem jest położenie asfaltu. 
 
Radny Karol Jakubowski  uważa, że brakuje dobrego wału.  
 
Przewodniczący Rady Gminy, w związku z budową drogi Bratian-Nawra, wnioskował o 
przeniesienie figury z godnością, żeby mieszkańcy zostali powiadomieni. 
 
Ad 7 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2015. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Pan Wójt przedstawiając sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2015 zaznaczył, że był 
to budżet prorozwojowy. Kolejny rok, w którym dochody budżetowe przekroczyły 30 mln zł. 
Na inwestycje wydaliśmy środki przekraczające 7 mln zł. Z tej kwoty prawie 5 mln zł na 
inwestycje drogowe. Były to rekordowe środki przeznaczone na budowę dróg na przestrzeni 
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wielu lat. Kontynuujemy naszą politykę w zakresie ograniczania wydatków bieżących, 
głównie dotyczy to zadań oświatowych Tu jest największy obszar, który generuje  wydatki 
bieżące, czyli te związane z wynagrodzeniami. W ubiegłym roku wydaliśmy prawie 9,5 mln zł 
na zadania oświatowe, otrzymaliśmy 7 800 000 zł subwencji. Reszta to były środki własne. 
Bardzo łatwo można spowodować, aby kwota środków własnych uległa zwiększeniu. Dzięki 
pewnemu reżimowi w zakresie wydatków bieżących, mamy środki na inwestycje. Różnica  
pomiędzy dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi wynosi 3,5 mln zł. Ta kwota jest 
naszym potencjałem rozwojowym. W roku 2015 dochody budżetowe wyniosły 30 056 831,23 
zł, natomiast wydatki budżetowe zamknęły się kwotą 30 659 041,59 zł. Dochody bieżące to 
kwota prawie 26 912 557,10 zł, wydatki bieżące 23 472 945,39 zł. Deficyt planowany był na 
kwotę 1 585 039, 39 zł, natomiast wykonanie niższe o prawie 1 mln zł i wyniósł 602 210,36 
zł. Nadwyżka operacyjna wyniosła 3 439 611,71 zł. W realizacji zadań majątkowych 
osiągnięto deficyt w kwocie 4 041 822,07 zł. Zadłużenie Gminy na koniec roku 2015 wyniosło 
13 268 135,36 zł. W ubiegłym roku zaciągnęliśmy 2 kredyty na kwotę 3 200 000 zł, przy 
czym jeden z tych kredytów w kwocie 1 200 000 zł został przeznaczony na spłatę innego 
droższego kredytu. Pan Wójt omówił wydatki majątkowe wymieniając największe inwestycje i 
środki jakie wydano na realizację poszczególnych zadań, jak w części opisowej do 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok.  
Pan Wójt zwrócił się do Rady o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2015 
rok.  
 
Przewodniczący Rady, w imieniu całej Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi za wykonanie 
budżetu w roku 2015. Kontynuujmy dzieło realizacji inwestycji, które na długo poprawią 
jakość życia mieszkańców.  
 
Wójt podziękował i podkreślił dobrą współpracę z Radą. To nie jest przypadek, że w takiej 
skali realizujemy inwestycje. Wcześniej trzeba było podjąć szereg działań mniej przyjemnych 
i popularnych wśród społeczeństwa. Może nawet niekorzystnych. Ale dzięki temu możemy 
wspólnie realizować inwestycje. Budżet to jest wspólne dzieło Rady, a Wójt  wykonuje ten 
budżet. To był dobry rok. Wszystko nam się układało, łącznie z tym, że zażegnaliśmy 
zagrożenie zwrotu dotacji na budowę kanalizacji w Bratianie. Mogło to mieć największy 
wpływ na finanse gminy. Od początku wyrażaliśmy stanowisko, że nie ma podstaw do zwrotu 
i ostatecznie przyznano nam rację.   
 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie za 2015 rok. 

Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Opinię odczytała Pani Skarbnik. 
 
b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2015 r.  

Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Treść odczytał Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Zdzisław Domżalski.  

 
c)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015r.  
 

Radny Mirosław Dajos – jako członek Komisji Rewizyjnej chciałbym podkreślić nie tylko 
zasługi Pana Wójta. Chociaż niewątpliwie to był autorski plan Pana Wójta. Ale podkreślić 
trzeba też merytoryczną pracę zaplecza, czyli administracji. Duże zasługi Pani Sekretarz, 
Pani Skarbnik. Należy podkreślić też pracę Pana radcy prawnego. Dlaczego to mówię. Oni 
wykonują swoją pracę. Często padają jakieś demagogiczne zarzuty pod adresem 
administracji, że dostała podwyżkę, że nie należy się, że ludzie gdzieś tam zarabiają mniej. 
Ale proszę Państwa, za dobrze wykonaną pracę należy się wynagrodzenie. Nie 
wynagradzać ludzi to nawet nie jest głupota, to jest grzech. Dlatego jeszcze raz dziękuję 
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Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, Panu racy prawnemu, Pani Umińskiej, która nas obsługuje.  
Nikt z nas nie ma doświadczenia w tej buchalterii i ważne jest, aby ktoś uczciwy czuwał nad 
finansami Gminy. Od tych ludzi wiele zależy. Gmina ma niewiele ponad 20% dochodów 
własnych, pozostałe są to dotacje i subwencje. Podkreślić trzeba, że przy tak niskich 
dochodach własnych dokonuje się cudów, że realizuje się tak dużo inwestycji i w takim 
zakresie. Z tego powinniśmy być dumni. A z tych pieniędzy musimy jeszcze dofinansować 
szkoły, bo subwencja oświaty wystarcza tylko na płace nauczycieli. Coraz bardziej 
zwiększają się obciążenia, dochodzą nowe zadania, często bez zabezpieczenia 
finansowego. To duży intelektualny wysiłek ludzi, którzy pracują gdzieś tam na zapleczu i oni 
muszą być wynagradzani. Mamy najtańszy Urząd w powiecie. Jeszcze raz należy 
podziękować tym Paniom. Pracujcie tak dalej. Nie stosować demagogii wobec tych ludzi, bo 
to kompletnie demotywuje do pracy.   
 
Radna Anna Dymowska – chciałabym się ustosunkować do słów Pana Dajosa. Do końca 
września każdego roku, dyrektorzy szkół zgłaszają swoje potrzeby. My jako radni nie 
jesteśmy informowani o tym. Okazuje się, że szkole w Jamielniku została zabrana dotacja w 
wysokości 50 000 zł,  a sobie daliście podwyżki. Dziękuję. 

 
d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za 2015r.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XIX/140/2016 w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowe go za 2015r.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. W głosowaniu brało udział 15 
radnych. 
 

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  
Wniosek Komisji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. Wniosek odczytał 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Domżalski.  
 

f)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium,  

Opinię odczytał Przewodniczący Rady Gminy. Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.  
 

g)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2015r. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XIX/141/2016 w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2015r.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. W głosowaniu brało udział 15 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 15 minutową. Po czym wznowił obrady.  
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2034. 
 
W związku z omówieniem na wspólnych Komisjach zmian Prognozy Finansowej i budżetu 
gminy, Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy, 14 głosami „za” i przy 1 g łosie przeciwnym, nie było 
głosów wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę nr XIX/142/2016 w sprawie dokonania 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2 016-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2016. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy, 14 głosami „za” i przy 1 g łosie przeciwnym, nie było 
głosów wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę nr XIX/143/2016 w sprawie  
dokonania zmian w bud żecie Gminy na rok 2016. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej  
Gminnemu Centrum Kultury Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na realizację zadania 
„Zagospodarowanie Parku Kultury, Sportu i Rekreacji w Bratianie”. 
Projekt był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący odczytał projekt 
uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XIX/144/2016 w sprawie  
zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej  Gminnemu Centrum Kultury 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na realizacj ę zadania „Zagospodarowanie 
Parku Kultury, Sportu i Rekreacji w Bratianie”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania inwestycyjnego dotyczącego realizacji 
zadania pod nazwa „Budowa jednostronnego ciągu pieszo –rowerowego w ciągu DK15 na 
odcinku Bratian- Łąki Bratiańskie od km ok. 236+490 dk km 328+350 „ w części dotyczącej 
wykonania oświetlenia”. 
Projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący odczytał projekt 
uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XIX/145/2016 w sprawie  
przejęcia zadania inwestycyjnego dotycz ącego realizacji zadania pod nazwa „Budowa 
jednostronnego ci ągu pieszo –rowerowego w ci ągu DK15 na odcinku Bratian- Ł ąki 
Bratia ńskie od km ok. 236+490 dk km 328+350 „ w cz ęści dotycz ącej wykonania 
oświetlenia”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie 
ścieków. 
Sprawę zatwierdzenia stawek taryfy za wodę i ścieki omawiano na posiedzeniu Komisji 
wspólnych, Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
 
 Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XIX/146/2016 w sprawie  
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zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowad zanie ścieków. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bagno. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XIX/147/2016 w sprawie  
przyst ąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodaro wania przestrzennego 
w miejscowo ści Bagno. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia częściowej zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Radomno. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XIX/148/2016 w sprawie  
przyst ąpienia do sporz ądzenia cz ęściowej zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w miejscowo ści Radomno. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XIX/149/2016 w sprawie  
zamiany nieruchomo ści bez obowi ązku dokonywania dopłat. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
W pierwszej kolejności Pan Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania zgłoszone na Sesji w 
dniu 27 kwietnia 2016r.  
Negatywnie rozpatrzono wniosek Pani Radnej Dymowskiej w sprawie naprawy nawierzchni 
ul. Królowej Jadwigi w Jamielniku. Droga jest w dobrym stanie technicznym, znacznie 
lepszym od innych dróg gminnych. Zalecono monitorowanie stanu nawierzchni tej drogi, a w 
przypadku pogorszenia stanu zostaną podjęte właściwe działania.  
 
W nawiązaniu do wniosków dotyczących przycięcia drzew i krzewów wystających z 
prywatnych posesji na drogi gminne w Nowym Dworze Bratiańskim i Jamielniku Pan Wójt 
poinformował, że zobowiązano właścicieli nieruchomości do ich usunięcia. Problem 
pozostaje jeszcze w przypadku jednej posesji w Jamielniku, ponieważ jej właściciele 
przebywają poza granicami kraju. 
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Ryszard Pruchniewski sołtys Lekart wnioskował o podjęcie działań w celu przejęcia od 
Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości po Panu Kurowskim.  
Po analizie uznano, że nie jesteśmy zainteresowani przejęciem tego budynku z uwagi na 
jego zły stan techniczny oraz nieatrakcyjne usytuowanie działki.  
Pan Sołtys Lekart wnioskował także o naprawę drogi na odcinku Lekarty – Jamielnik. 
Wniosek będzie realizowany w najbliższym czasie, gdy zostanie uruchomiona akcja 
nawożenia tłucznia na drogi gminne. 
 
Ireneusz Dąbrowski sołtys Gwiździn wnioskował o naprawę drogi w Gwiździnach w kierunku 
nowego osiedla, na odcinku gdzie kończy się asfalt. 
Realizacja nastąpi niebawem, po uruchomieniu akcji nawożenia tłucznia na drogi gminne. 
 
W związku z wnioskiem Pani radnej Edyty Gorzka o założenie lamp na „Szaleńcu”, Energa 
oświetlenie analizuje techniczne możliwości realizacji zadania. 
 
Wniosek radnego Mirosława Dajosa w sprawie naprawy drogi od Jamielnika w kierunku 
Szeplerzyzny został zrealizowany.  
 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji: 
- w sprawie środków na zagospodarowanie placu rekreacyjnego nad jeziorem  w Gryźlinach, 
Pan Wójt odpowiedział, że należy złożyć wniosek pisemny i zostanie rozpatrzony. W sprawie 
uwag, że w ubiegłym roku nie było wykonane to, co życzyło sobie społeczeństwo Pan Wójt 
odpowiedział, że w planie nie było urządzenia boiska do piłki plażowej. 
 
Radna Edyta Gorzka – nie chodziło o boisko, tylko o to, co zostało wykonane na plaży. 
Chodzi o wyrównanie terenu.  
 
Wójt, aby rozwiać wątpliwości odpowiedział, że była to ustna umowa. Część prac miała 
wykonać Gmina, a część mieszkańcy. Tak nie stało się. Były pretensje, że nie są zrobione 
ławki, a miały być zrobione społecznie. Dla jasności sprawy teraz zawierane będą tzw. 
kontrakty społeczne. Pan Wójt prosił o złożenie pisemnego wniosku i zostanie rozpatrzony. 
 
Kierownik Stanisław Bielecki uzupełnił odpowiedź. W ubiegłym roku lub 2 lata temu Pani 
radna i sołectwo wnioskowali o wysprzątane betonu będącego w wodzie i wyrównanie terenu 
z wyłożeniem folii i nasypaniem piachu na folie w wodzie oraz wycięcie trzciny. W związku z 
tym, że są to wody Marszałka Województwa, Gmina nie mogła wykonać tych prac. Grozi to 
karą. Betony zostały uprzątnięte. Piachem zostały uzupełnione dziury po betonie.  Tyle 
mogliśmy zrobić. Wprawdzie ktoś wyciął trzcinę, ale nie nam sądzić kto. Jest to to karalne. 
Dosypał piasku do wody, tego też nie wolno nam robić. Dlatego teren rekreacyjny, o którym 
mówimy był rozplanowany poza wodami Marszałka. Była tam wiata, grill, boisko, parking, ale 
poza grillem nic nie zostało zrealizowane. Pod te urządzenia teren został wyrównany. Było to 
3-4 lata temu.  
 
Radna Edyta Gorzka wyjaśniła, że chodziło o jedną skarpę, która pozostała. Wystarczyło ją 
rozepchnąć i byłby piękny równy teren. Mieliście sprzęt i co za problem, żeby to wyrównać.  
 
- Radny Przemysław Kotewicz pytał o powody zawarcia umowy na wykonanie dokumentacji 
projektowej kanalizacji i oczyszczalni w Jamielniku sugerując, że są inne opracowane 
dokumentacje, które oczekują realizacji. Pan Wójt odpowiedział, że nie mamy żadnej 
dokumentacji z zakresu kanalizacji. Kwestia budowy kanalizacji w Jamielniku była omawiana 
na komisjach i taką decyzję podjęliśmy dlatego, że miejscowości sąsiadujące z  
miastem Nowym Miastem Lubawskim zostały skanalizowane. Natomiast Jamielnik jest 
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największą miejscowością i brak kanalizacji uniemożliwia budowę dróg osiedlowych. 
Dokumentacja będzie opracowana na cały Jamielnik, ale inwestycja będzie realizowana 
etapami. W pierwszej kolejności będzie to zwarta część zabudowy wsi. Warunki konkursowe 
najczęściej  determinują nasze działania. 
 
Radny Mirosław Dajos uważa, że skanalizowanie miejscowości spowoduje na pewno 
zwiększenie sprzedaży działek budowlanych. Co jest korzystne dla Gminy. Decyzja Pana 
Wójta jest racjonalna. Patrząc na wskaźnik zaludnienia, to ta inwestycja nie stwarza żadnego 
zagrożenia zwrotu dotacji. Radny wnioskował o zarezerwowanie terenu na jeszcze jedno  
miejsce rekreacyjne w Jamielniku.  
 
Wójt odpowiedział, że na pewno zapozna radnych z dokumentacją budowy oczyszczalni.  
 
- Panu sołtysowi Edwardowi Namsołkowi, który poprał wniosek Pani Edyty Gorzki Pan Wójt 
odpowiedział, że należy złożyć wniosek pisemny.  
 
- Panu radnemu Mirosławowi Dajosowi w sprawie remontu drogi na Szeplerzyznę Pan Wójt 
odpowiedział, że wniosek został zrealizowany. 
 
- Panu radnemu Zdzisławowi Domżalskiemu w sprawie naprawy drogi na końcu wsi, Pan 
Wójt odpowiedział, że niebawem droga zostanie naprawiona.  
 
- Pani radnej Annie Dymowskiej w sprawie zasypania dziur na ul. Królowej Jadwigi. Zdaniem 
radnej nie wszystkie dziury zostały zasypane. Naprawę ul. Królowej Jadwigi Pan wyjaśnił 
wcześniej. Odpowiedział, że być może taka sytuacja miała miejsce. Zgłaszanie wniosków o 
takiej skali w sprawie bieżącej naprawy dróg spowoduje, że będziemy zmuszeni zmienić 
priorytety inwestycyjne dlatego, każde łatanie dziury kosztuje. Właściwą metodą jest 
konsekwentna budowa dróg.  
- w sprawie braku dobrego walca drogowego Pan Wójt odpowiedział, że ZUK planuje zakup.  
- Panu sołtysowi z Lekart Pan Wójt odpowiedział, że trudno głębiej profilować drogi dlatego, 
że w większości są one utwardzone tłuczniem, ale niestety wybijają się dziury. Pan Wójt 
uważa, że uzupełnianie równania walcem będzie dawało właściwy efekt.  
- Panu sołtysowi z Bratiana w sprawie podniesienia poziomu drogi na rozwidleniu w kierunku 
Nawry Pan Wójt przeanalizuje co do kosztów dlatego, że w projekcie budowy ścieżki pieszo-
rowerowej nie przewidziano koniecznego jej odwodnienia i to będzie koszt gminy, ale 
wniosek zostanie rozpatrzony. W sprawie zatrudnienia na roboty interwencyjne do 
wykaszania Pan Wójt odpowiedział, że w tym roku Urząd Pracy nie dysponuje takimi 
środkami. Jedyna osoba zatrudniona jest z budżetu gminy. Być może możliwości będą od 1 
czerwca 2016r.  
- Panu radnemu Markowi Miecznikowskiego w sprawie dokończenia budowy boiska w 
Chroślu Pan Wójt odpowiedział, że chodzi o nawiezienie ziemi i zasianie trawy. Niebawem 
przystąpimy do działań. Część ziemi pozyskamy z profilowania poboczy przy budowie 
ścieżki rowerowej, a część trzeba będzie zakupić. Niebawem przystąpimy do prac. 
- Panu sołtysowi z Nowego Dworu Pan Wójt odpowiedział, że cała kwota z funduszu 
sołeckiego przeznaczona w ubiegłym roku na budowę boiska w Chroślu została 
przeznaczona na to zadanie. W 2015 roku na budowę boiska wydaliśmy 20 000 zł. 
- Radnemu Kotewiczowi w sprawie zatrudnienia osób, które uzupełniałyby pracę równiarki 
Pan Wójt odpowiedział, że wniosek jest do rozpatrzenia, ale też generuje koszty. Wniosek w 
sprawie naprawy drogi w Radomnie do p. Skocznia Pan Wójt zleci do realizacji. 
- Panu Przewodniczącemu Rady Gminy w sprawie godnego przeniesienia przydrożnej 
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kapliczki Pan Wójt odpowiedział, że na pewno dopilnujemy.  
 
W sprawie wniosków do budżetu, które składają Dyrektorzy szkół Pan Wójt odpowiedział, że 
wnioski do budżetu składają wszystkie jednostki organizacyjne gminy, przedstawiciele 
organizacji społecznych jak i społeczeństwo, w terminie do 15 września. Są one 
rozpatrywane i na tej podstawie powstaje projekt budżetu. Nie ma problemu, aby radni 
przeanalizowali je.  
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 
Wiśniewski zamknął obrady XIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
 
Sekretarz obrad                                                           Przewodniczący Rady Gminy 
 
Edyta Gorzka                                                                Zbigniew Wiśniewski  
 
 
 


